
1 

 

Protokół nr 6/2024 

z posiedzenia Komisji Strategii, Gospodarki i Ochrony Środowiska 

odbytego w dniu 23 października 2024 r. w godz. od 15:30 do 17:30 

w sali konferencyjnej Przedsiębiorstwa Gospodarki Odpadami w Suwałkach  

Sp. z o.o. przy ul. Raczkowskiej 150A 

 

Obecni członkowie Komisji: 

1. Jarosław Schabieński – Przewodniczący 

2. Grzegorz Gorlo – Wiceprzewodniczący 

3. Tadeusz Czerwiecki  

4. Karol Korneluk 

5. Przemysław Turowski 

6. Wioletta Wawrukiewicz 

 

W posiedzeniu udział wzięli:       
1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk  

3. Marcin Bonisławski – Naczelnik Wydziału Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych  

4. Jerzy Gałązka – p.o. Nacz. Wydz. Ochrony Środowiska 

5. Marcin Szypulski – Nacz. Wydz. Gospodarki Komunalnej i Nadzoru Właścicielskiego    

6. Agnieszka Szyszko – Kierownik Biura Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi  

7. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami  

8. Zbigniew Walendzewicz – Prezes PGO w Suwałkach Sp. z o.o. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Jarosław Schabieński  – Przewodniczący Komisji powitał zebranych i podziękował za 

oprowadzenie członków Komisji po Przedsiębiorstwie.  

Następnie przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami 

komisyjnymi. Zapytał o uwagi do przedstawionego porządku.  

 

Uwag nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek 

posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 5/2024 z posiedzenia Komisji Strategii, Gospodarki i Ochrony 

Środowiska Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 18 września 2024 r. 

2. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach  w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy 

Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w 

art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na rok 2025. 

4. Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości stanowiących 

własność Miasta Suwałk.   
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5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 

nieruchomości zabudowanych. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiany nieruchomości.   

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie aktualizacji „Listy projektów 

zintegrowanych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Suwałk”.  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Planu adaptacji do zmian 

klimatu Gminy Miasta Suwałki do roku 2030”.  

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych  

od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi.   

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą 

jest Gmina Miasto Suwałki, udostępnionych operatorom i przewoźnikom 

wykonującym regularne przewozy osób w publicznym transporcie zbiorowym oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk.  

13. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 5/2024 z posiedzenia Komisji Strategii, Gospodarki i 

Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 18 września 2024 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej 

w Suwałkach  w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025. 

– Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta omówił pokrótce uwagi wniesione w trakcie 

konsultacji społecznych.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja z konsultacji społecznych 

dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach  w sprawie uchwalenia 

Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o 
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których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na rok 2025, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy 

Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i 

o wolontariacie na rok 2025. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta wyjaśnił, że z programu, jak zawsze wynikają 

cele strategiczne, zadania publiczne, które Miasto chce realizować przy pomocy 

organizacji pozarządowych. Powiedział, że na 2025 r. jest do rozdysponowania ponad 4 

mln zł, o 800 tys. zł więcej niż w roku poprzednim.  

 

Agnieszka Szyszko – Kierownik Biura Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi 

dodała, że sfery współpracy są takie same, czyli pomoc społeczna, przeciwdziałanie 

patologiom i uzależnieniom, rozwój sportu, kultury, turystyki, działania na rzecz osób 

starszych, rewitalizacja, działania na rzecz integracji cudzoziemców, ekologia, ochrona 

środowiska. Dodała, że zadania, które Miasto powierza organizacjom pozarządowym 

prowadzą świetlice środowiskowe, Centrum Informacji Turystycznej, kluby seniora itp.   

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania: 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych                    

przeciw                                       –  0                    

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie na rok 2025. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości stanowiących 

własność Miasta Suwałk.   

– Wniosek stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że chodzi o 5 nieruchomości i 

pokrótce je omówił.    

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania: 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych                    
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przeciw                                       –  0                    

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości 

stanowiących własność Miasta Suwałk. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 

nieruchomości zabudowanych. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta wyjaśnił, że chodzi o 3 garaże przy ul. Emilii 

Plater i Miasto chce je zbyć w formie bezprzetargowej dotychczasowym dzierżawcom.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania: 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych                    

przeciw                                       –  0                    

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa 

w nabyciu nieruchomości zabudowanych. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zamiany nieruchomości.   

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta wyjaśnił, że chodzi o zamianę dwóch mieszkań.  

Powiedział, że w budynku przy ul. Dwernickiego 9 w Suwałkach znajduje się lokal 

mieszkalny o powierzchni użytkowej 33,42 m2 stanowiący własność osób fizycznych, 

które wystąpiły z wnioskiem o zamianę ww. lokalu na lokal mieszkalny stanowiący 

własność Gminy Miasta Suwałki. Wnioskodawcy argumentowali, że zamiana lokali 

mieszkalnych ułatwiłaby całej rodzinie codzienną egzystencję i funkcjonowanie oraz 

podniosłaby komfort mieszkania mając na uwadze, że w mieszkaniu zamieszkuje osoba, 

która uległa wypadkowi i posiada znaczny stopień niepełnosprawności. 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania: 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych                    

przeciw                                       –  0                    

wstrzymało się od głosu             –  0 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zamiany nieruchomości. 
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– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie aktualizacji „Listy projektów 

zintegrowanych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Suwałk”.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że temat dotyczy przede 

wszystkim projektów, które mówią o przystosowaniu do zmian klimatu poprzez zielono-

błękitne inwestycje na terenie Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Suwałk, czyli Miasto 

Suwałki i Gmina Suwałki. Wyjaśnił z jakich powodów konieczna była aktualizacja listy 

projektów. Dodał, że zmiany projektów wynikają z konieczności dopasowania założeń 

projektów do aktualnych potrzeb miasta i gminy Suwałki oraz możliwości pozyskiwania 

środków z innych źródeł zewnętrznych poza programem Fundusze Europejskie dla 

Podlaskiego 2021-2027. Podkreślił, że aktualizacja listy projektów została opracowana z 

wykorzystaniem podejścia zintegrowanego z uwzględnieniem opinii zespołu doradczego 

partnerów społeczno-gospodarczych i przedstawia zaktualizowane wskaźniki rezultatu i 

produktu powiązane z realizacją programów w kontekście programu Fundusze 

Europejskiego dla Podlaskiego 2021-2027. 

Wspomniał m.in. o planach wykonania rodzinnych domów dziecka w bliźniaku przy ul. 

Szkolnej. Powiedział, że Miasto miało duże problemy z pozyskaniem osób, które takie 

rodzinne domy dziecka mogłyby prowadzić i spełniałyby wszystkie kryteria określone w 

przepisach. Ostatecznie MOPR podpisał umowę z jedną rodziną. Pojawił się pomysł, aby 

ten bliźniak przy ul. Szkolnej połączyć i zrobić tam jeden rodzinny dom dziecka, wobec 

czego będzie tam mogło przebywać 10 osób. Dodał, że budynek ten wymaga sporego 

remontu. Kolejno wspomniał o Centrum integracji i aktywizacji osób starszych i 

niepełnosprawnych.  

Omówił też pozostałe skorygowane projekty i dodał, że zmiany mają charakter 

porządkowy. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta uzupełnił, że jeśli chodzi o rodzinny dom 

dziecka, udało się znaleźć chętną rodzinę. Zostało z nią podpisane porozumienie, aby 

mieć pewność, że rodzina nie wycofa się z tej deklaracji np. w momencie, kiedy Miasto 

zrealizuje już remont. Powiedział, że są duże problemy ze znalezieniem osób chętnych do 

prowadzenia takich miejsc.  

 

Karol Korneluk zapytał, czy budynek, w którym będzie prowadzony rodzinny dom 

dziecka, będzie własnością Miasta a rodzina będzie tam mieszkać i wykonywać swoje 

zadania. Dopytał też, czy dom będzie dla 10 dzieci czy w tę liczbę wliczeni są też 

opiekunowie.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta odpowiedział, że umowa jest zawarta z MOPR. 

Miasto daje budynek do dyspozycji MOPR-u oraz przekazuje środki finansowe na 

prowadzenie rodzinnego domu dziecka. Jeśli chodzi o liczbę podopiecznych będzie to 10 
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dzieci.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania: 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych                    

przeciw                                       –  0                    

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie aktualizacji „Listy 

projektów zintegrowanych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Suwałk”.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Planu adaptacji do zmian 

klimatu Gminy Miasta Suwałki do roku 2030”.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że celem tego miejskiego 

planu jest podnoszenie jakości życia i bezpieczeństwa mieszkańców oraz efektywne 

funkcjonowanie miasta w warunkach zmian klimatu. Wyjaśnił, że dokument został 

wykonany przez naukowców z Instytutu Ochrony Środowiska Państwowy Instytut 

Badawczy we współpracy z urzędnikami Urzędu Miejskiego w Suwałkach.  

Naukowcy zaproponowali szereg działań i celów, do których Miasto powinno zmierzać 

po to, żeby uniknąć negatywnych zjawisk związanych z ocieplaniem klimatu. Dodał, że 

dokument ma powiązania z innymi strategicznymi dokumentami, które funkcjonują w 

mieście. Powiedział, że spina się to z działaniami podejmowanymi  w ramach MOF-u, 

czyli m.in. obetonowywanie, parki kieszonkowe, parki linearne, mała retencja, wspieranie 

mobilności ekologicznej poprzez budowę ścieżek rowerowych czy kupno autobusów 

elektrycznych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta uzupełnił, że ten dokument jest potrzebny po to, 

aby ubiegać się o środki zewnętrzne. Podkreślił, że bardzo istotne są sprawy związane z 

energią elektryczną i tu trzeba podejmować działania.    

 

Tadeusz Czerwiecki powiedział, że w przyszłości będzie dążenie do tego, aby 

ograniczyć ruch samochodowy w centrum miasta na rzecz rowerów, hulajnóg itp. 

Powiedział, że starsze osoby muszą dostać się do urzędów itp., ale niekoniecznie chcą to 

robić rowerami.  

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta odniósł się do obaw radnego Tadeusza 

Czerwieckiego związanych z zamknięciem centrum miasta. Jak powiedział, dokument nie 

narzuca żadnych rozwiązań np. zamknięcia ul. Kościuszki. Są to jedynie pewne sugestie, 

które warto rozważyć.  
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Tadeusz Czerwiecki nawiązał do tematu budowy zbiorników retencyjnych. Powiedział, 

że plany zakładają takie inwestycje tylko w południowej części miasta, tymczasem 

problem z zalewaniem podczas deszczy nawalnych jest również np. na ul. Kowalskiego.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że dokument napisali specjaliści w 

tym temacie i na tym trzeba się opierać. 

 

Jarosław Schabieński zaznaczył, że to mieszkańcy są bliżej realiów życia w swoim 

mieście a nie specjaliści. Część rozwiązań teoretycznie wydaje się być w porządku, 

jednak zupełnie inaczej wygląda to w życiu. Mieszkańców można motywować do 

pewnych rzeczy albo stwarzać warunki, ale nie można nikogo zmuszać do określonych 

rozwiązań.  

 

Grzegorz Gorlo powiedział, że trzeba uwzględniać m.in. to, że za 20 lat w mieście 

będzie o 20 tys. mieszkańców mniej niż jest teraz.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały.  

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych                    

przeciw                                       –  0                    

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Planu adaptacji 

do zmian klimatu Gminy Miasta Suwałki do roku 2030”.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że projekt uchwały zakłada 

podwyżkę opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Powiedział, że jest dyskusja 

na temat skali tej podwyżki, bo jest ona znaczna i wynosi 39%. Z 41 zł zostanie 

podniesiona na 57 zł. Opłata nie była podnoszona od trzech lat. Dodał, że pojawiają się 

osoby, które twierdzą, że system jest niesprawiedliwy, ale idealnego rozwiązania nie ma. 

Powiedział, że w mieście został przyjęty program osłonowy, który pozwala na 

zmniejszenie tej opłaty dla osób samotnych i tych o niskich odchodach. Zaznaczył,  że 

teraz proponując wzrost stawki, równolegle w innej uchwale proponuje się korektę 

progów dochodowych z 2400 zł  

do 3800 zł.  

Następnie Prezydent Miasta wyjaśnił, co generuje koszty systemu: sprzęt, amortyzacja 
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śmieciarek, wzrost wynagrodzeń, energia elektryczna. Koszty wzrosły a opłata pozostała 

na tym samym poziomie i to spowodowało, że w tym roku w systemie brakuje środków i 

stąd propozycja podwyżki. Podkreślił, że Suwałki są jednym z samorządów, gdzie te 

opłaty są najniższe. Większość samorządów zdecydowała, że opłata będzie liczona od 

mieszkańca, ale tam gdzie wprowadzono taki system ubyło mieszkańców.  

Wspomniał również, że jest problem z recyklingiem. Proponuje się ulgę mieszkańcom 

domów jednorodzinnych, którzy prowadziliby kompostowniki. Jeśli takie rozwiązania się 

wprowadzi będzie można przyjmować, że ta frakcja bio została w określonej ilości 

zebrana i zagospodarowana. Dzięki temu poprawi się ten wskaźnik. Trzeba robić 

wszystko, aby system się wyzerował.  

 

Tadeusz Czerwiecki powiedział, że podwyżka opłat byłaby dla mieszkańców do 

zniesienia, ale niepokoi ich fakt, że za brak segregacji może być naliczana podwójna 

opłata. Dodał też, że z obserwacji wynika, że częstotliwości wywozu śmieci z niektórych 

boksów śmietnikowych nie zapewniają tego, że selekcja jest prowadzona w prawidłowy 

sposób, ponieważ jeśli pojemnik na określoną frakcję jest przepełniony, mieszkaniec 

wrzuci śmieci do jakiegokolwiek innego pojemnika.  

 

Karol Korneluk zapytał czy koniec 2026 roku to realny termin powstania spalarni 

śmieci. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że będzie to pierwsze półrocze 

2027 roku. Opóźnienie wynika z procedury przetargowej, ponieważ Miasto jest na etapie 

pozyskiwania dodatkowego finansowania w formie pożyczki. Sprawa została pozytywnie 

zaakceptowana przez Zarząd Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska.  

 

Karol Korneluk dopytał jeszcze, jaka jest minimalna pojemność kompostownika i jaka 

jest wartość tych kompostowników. Czy mieszkańcy sami nie mogą wybudować takich 

kompostowników zamiast je kupować.  

 

Marcin Szypulski – Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej powiedział, że 

przyjęto 300 zł na jeden kompostownik o pojemności 1 m³.  

 

Karol Korneluk powiedział, że taka pojemność może okazać się za mała dla właścicieli 

domów z większą działką.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały.  

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  4 radnych                    

przeciw                                       –  1 radny                    

wstrzymało się od głosu             –  1 radny  
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w 

zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.   

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że zmieniły się przepisy i 

pojawia się nowa frakcja, którą trzeba będzie zagospodarować, co prowadzi do tego, że 

konieczna jest zmiana zapisów wewnętrznych.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały.  

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych                    

przeciw                                       –  0                    

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian 

za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi.   

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą 

jest Gmina Miasto Suwałki, udostępnionych operatorom i przewoźnikom 

wykonującym regularne przewozy osób w publicznym transporcie zbiorowym oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta wyjaśnił, że jest to zmiana o charakterze 

porządkowym i polega na wprowadzeniu do treści załącznika dwóch nowych 

przystanków, które są umiejscowione na ul. Gen. R. Kuklińskiego.  
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Wspomniał również, że od 1 grudnia br. ruszy pospieszna linia autobusowa nr 27, która 

będzie komunikowała północną część miasta ze strefą ekonomiczną.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały.  

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych                    

przeciw                                       –  0                    

wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo 

zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki, udostępnionych operatorom i przewoźnikom 

wykonującym regularne przewozy osób w publicznym transporcie zbiorowym oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Grzegorz Krysa – Zastępca Prezydenta powiedział, że podstawowa kwestia to 

rozszerzenie regulaminu o sposób postępowania z nową frakcją. – tekstylia i odzież. Jest 

to wskazanie punktu zbierania tych odpadów w PSZOK-u. 

 

Tadeusz Czerwiecki zaproponował, aby w §2 pkt. 2, gdzie są zapisy o częstotliwości 

wywozu śmieci, jako dwa razy w tygodniu, wprowadzić słowo „minimum”, tak aby 

wywiezienie odpadów było skuteczne.  

 

Eugeniusz Przybysz – Prezes PGK w Suwałkach powiedział, że PGK jako wykonawca 

pracuje w oparciu o umowę, która odsyła do regulaminu. Zapisy powinny być precyzyjne 

i konkretne.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta powiedział, że trzeba  przemyśleć, w jaki 

sposób wprowadzić zapis, żeby rozwiązać problem. Zapowiedział, że zostanie to 

zaproponowane w formie autopoprawki.  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i uwag i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych                    

przeciw                                       –  0                    
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wstrzymało się od głosu             –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Suwałk. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 13 

Wolne wnioski. 

 

Przemysław Turowski przypomniał, że na ostatniej sesji Rady Miejskiej prosił o 

zwiększenie częstotliwości kursowania komunikacji miejskiej przed dniem Wszystkich 

Świętych. Podziękował za spełnienie tej prośby i zapytał czy mieszkańcy korzystają z tych 

dodatkowych kursów.  

 

Eugeniusz Przybysz – Prezes PGK powiedział, że nie jest przygotowany na to pytanie i 

udzieli odpowiedzi w późniejszym terminie.  

 

Wolnych wniosków nie zgłoszono.  

 

 

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy  

w dyskusji oraz zakończył posiedzenie Komisji.  

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

Przewodniczący 

Komisji Strategii, Gospodarki i Ochrony Środowiska 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Jarosław Schabieński 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


